
“L’Institut d’Ensenyament Secundari Lluís 
Vives de Barcelona es troba ubicat en un edi-
fici catalogat, de 1931, que comparteix amb el 
CEIP del mateix nom, l’arquitecte del qual 
fou Josep Goday, edifici que enguany ha cele-
brat el 75 aniversari, juntament amb altres 
instituts i escoles inaugurats també l’any 
1931. 

Com a edifici històric que és, la seu del Vives 
no compleix algunes importants normes d’o-
bligat compliment per a edificis escolars, 
entre les quals les de supressió de barreres 
arquitectòniques. 

Per a rectificar aquesta mancança, l’any pas-
sat, 2005, es va aprovar per part del Departa-
ment d’Educació la instal·lació d’un ascensor. 

Per estalviar costos el Departament va optar 
per ubicar l’ascensor al bell mig de l’edifici, 
per a fer -lo equidistant del CEP i de l’IES. Un 
detall que no es va tenir en compte és que 
això implicava (a més de fer malbé la porxa-
da que separa ambdues ales (la de l’edifici de 
l’IES i la del CEIP) perforar literalment dos 
laboratoris i una aula de tecnologia de l’IES, 
que, una vegada finalitzades les obres, comp-
tarien amb una caixa d’ascensor al seu interi-
or. Ascensor que, per acabar-ho d’adobar, 
desembarcaria els seus passatgers al bell mig 
dels laboratoris esmentats.  

Per completar el procés, l’inici de les obres es 
va produir el passat mes d’octubre (2005), 
ara fa onze mesos, en plena activitat acadè-
mica, sense que es fes cap mena de cas de les 
opinions en contra comunicades per la direc-
ció del centre, ni de l’AMPA. 

Ara, a les portes d’iniciar el nou curs, les o-
bres iniciades i seguides al llarg d’onze mesos 
encara no han finalitzat perquè ha calgut 
incorporar al projecte envans que separin els 
laboratoris dels accessos a l’ascensor i que 
han reduït la superfície dels laboratoris a la 
meitat. 

L’ascensor instal·lat no compta amb pany i 
clau per als seus accessos interiors, cosa que 
facilita que els estudiants el puguin agafar 
per a sortir del centre sense passar per la 
porta. La caixa externa de l’ascensor, de vidre 
com mana el disseny imperant, ja presenta 

Els laboratoris, que no han pogut ser utilit-
zats en cap moment al llarg del curs passat 
(cap estudiant d’ESO ni dels batxillerat cien-
tífic o tecnològic va poder fer pràctiques el 
curs passat) no podran entrar en servei fins 
d’aquí ben bé un mes.  

I els nostres estudiants i professors seguiran 
respirant pols i trobant eines als passadissos, 
amb tot el que això representa. 

Les innombrables gestions que s’han fet des 
del centre (direcció, Consell Escolar, AM-
PA...) no han rebut mai cap resposta formal 
del Departament. 

El desembre l’AMPA de l’institut es va adre-
çar al Síndic de Greuges que va obtenir com a 
resposta que abans del 30 d’abril (de 
2006!!!!) les obres estarien finalitzades.  

El 15 de juny, el Consell Escolar va decidir 
per unanimitat exigir al Departament la fina-
lització dels treballs durant l’estiu per poder 
iniciar l’activitat aquest curs amb normalitat. 
Malauradament, l’1 de setembre el centre 
estava en pèssimes condicions i ahir el Con-
sell Escolar va decidir posposar l’inici de 
classes en vista de la situació.  

Les famílies dels alumnes de l’IES Lluís Vives 
creiem que un ensenyament públic de quali-
tat és possible i que el nostre institut pot ofe-
rir aquest servei, però sembla que en algun 
lloc de responsabilitat hi ha algú entestat en 
que això no sigui possible.  

Hem exhaurit tots els canals administratius 
per a fer arribar la nostra queixa i demanar 
una solució, gens difícil per altra banda, als 
problemes plantejats. Per això, hem apel·lat 
als mitjans de comunicació per a denunciar 
unes actuacions negligents i demanar públi-
cament la depuració de responsabilitats dels 
suposats professionals que les han fet possi-
bles. “  

 

Comunicat enviat per l’AMPA als mitjans de 
comunicació l’11 de setembre 
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“L’Institut d’Ensenyament Secundari Lluís 
Vives de Barcelona es troba ubicat en un edi-
fici catalogat, de 1931, que comparteix amb el 
CEIP del mateix nom, l’arquitecte del qual 
fou Josep Goday, edifici que enguany ha cele-
brat el 75 aniversari, juntament amb altres 
instituts i escoles inaugurats també l’any 
1931. 

Com a edifici històric que és, la seu del Vives 
no compleix algunes importants normes d’o-
bligat compliment per a edificis escolars, 
entre les quals les de supressió de barreres 
arquitectòniques. 

Per a rectificar aquesta mancança, l’any pas-
sat, 2005, es va aprovar per part del Departa-
ment d’Educació la instal·lació d’un ascensor. 

Per estalviar costos el Departament va optar 
per ubicar l’ascensor al bell mig de l’edifici, 
per a fer -lo equidistant del CEP i de l’IES. Un 
detall que no es va tenir en compte és que 
això implicava (a més de fer malbé el porxo 
que separa ambdues ales, la de l’IES i la del 
CEIP) perforar literalment dos laboratoris i 
una aula de tecnologia de l’IES, que, una ve-
gada finalitzades les obres, comptarien amb 
una caixa d’ascensor al seu interior. Ascensor 
que, per acabar-ho d’adobar, desembarcaria 
els seus passatgers al bell mig dels laborato-
ris esmentats. 

Per completar el procés, l’inici de les obres es 
va produir el passat mes d’octubre (2005), 
ara fa onze mesos, en plena activitat acadè-
mica, sense que es fes cap mena de cas de les 
opinions en contra de la direcció del centre, 
ni del seu consell escolar. 

Ara, a les portes d’iniciar el nou curs, les o-
bres iniciades i seguides al llarg d’onze mesos 
encara no han finalitzat perquè ha calgut 
incorporar al projecte envans que separin els 
laboratoris dels accessos a l’ascensor i que 
han reduït la superfície dels laboratoris a la 
meitat. 

L’ascensor instal·lat no compta amb pany i 
clau per als seus accessos interiors, cosa que 
facilita que els estudiants el puguin agafar 
per a sortir del centre sense passar per la 
porta. La caixa externa de l’ascensor, de vidre 
com mana el disseny imperant, ja presenta 

vidres trencats abans d’entrar en servei. 

Els laboratoris, que no han pogut ser utilit-
zats en cap moment al llarg del curs passat 
(cap estudiant d’ESO ni dels batxillerat cien-
tífic o tecnològic va poder fer pràctiques el 
curs passat) no podran entrar en servei fins 
d’aquí ben bé un mes.  

I els nostres estudiants i professors seguiran 
respirant pols i trobant eines als passadissos, 
amb tot el que això representa. 

Les innombrables gestions que s’han fet des 
del centre (direcció, Consell Escolar, AM-
PA...) no han rebut mai cap resposta formal 
del Departament. 

El desembre l’ AMPA de l’institut es va adre-
çar al Síndic de Greuges que va obtenir com a 
resposta que abans del 30 d’abril (de 
2006!!!!) les obres estarien finalitzades.  

El 15 de juny, el Consell Escolar va decidir 
per unanimitat exigir al Departament l’aca-
bament dels treballs durant l’estiu per poder 
iniciar l’activitat aquest curs amb normalitat. 
Malauradament, l’1 de setembre el centre 
estava en pèssimes condicions i ahir el Con-
sell Escolar va decidir posposar l’inici de clas-
ses en vista de la situació. 

Les famílies dels alumnes de l’IES Lluís Vives 
creiem que un ensenyament públic de quali-
tat és possible i que el nostre institut pot ofe-
rir aquest servei, però sembla que en algun 
lloc de responsabilitat hi ha algú entestat en 
que això no sigui possible.  

Hem exhaurit tots els canals administratius 
per a fer arribar la nostra queixa i demanar 
una solució, gens difícil per altra banda, als 
problemes plantejats. Per això, apel·lem als 
mitjans de comunicació per a denunciar unes 
actuacions negligents i demanar públicament 
la depuració de responsabilitats dels supo-
sats professionals que les han fet possibles.” 
 
 
 
Comunicat enviat per l’AMPA als mitjans de 
comunicació l’11 de setembre 



Quin paper hi ha fet l’AMPA 

Cronologia d’intervencions i respostes obtingudes 
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Octubre  2005 

Sense informació prèvia sobre les caracte-
rístiques del projecte que es vol fer, es pre-
senta una empresa a l’institut a començar 
les obres. En conèixer les implicacions del 
projecte la direcció del centre s’hi oposa i 
obté com a resposta una ordre jeràrquica 
per a facilitar l’inici dels treballs  

El 31 d’octubre, l’AMPA adreça escrits al 
Secretari General del Departament d’Edu-
cació , al Director General de Centres Do-
cents, la Subdirectora Gral.  de Construcci-
ons Escolars , la Directora dels Serveis Ter-
ritorials d’Educació de Barcelona Ciutat  i el 
Cap de la Secció d’Obres i Manteniment , 
demanant-los: 

 1  - la paralització de les obres. 

 2  - la convocatòria d’una reunió per a deba-
tre el projecte amb  la possibilitat de modi-
ficar-lo.  

 3  - la coordinació amb el Districte de 
Sants-Montjuic. 

L’única resposta a aquests escrits és un del 
DG de Centres dient que ens adrecem al 
Director de l’Institut.  

Desembre 2005 

Recollim signatures  en el Concert de Nadal 
i les presentem amb un escrit al Síndic de 
Greuges queixant-nos tant de les obres com 
de l’absència de resposta del Departament. 

Març 2006  

Convocatòria del Consell Escolar de l’IES 
(no se n’havia convocat cap  reunió des de 
l’inici dels problemes de l’ascensor). S’acor-
da  presentar la queixa del CE a la forma 
com s’estan portant les obres i demanant 
que es modifiqui el projecte.  

El 9 de març visita el centre una delegació 
del Consell Escolar Municipal del Districte , 
al que  la representant de l’AMPA havia 
informat. EL CEMD dona suport a les nos-
tres reclamacions.  

Abril  2006 

El Síndic de Greuges ens respon dient que 
el Departament l’ha informat que es preveu 
el final de les obres  el 30 d’abril. També 
informa que manté el cas obert a l’espera 
que el Departament l’informi de com resol-
drà les mancances provocades per les obres  
(absència de pràctiques de laboratori) i les 
vies que el Departament oferirà a l’AMPA 
per escoltar les seves aportacions 

Juny  2006 

El Consell Escolar es reuneix i decideix per 
unanimitat, a proposta de l’AMPA,  enviar 
un escrit a la Directora dels Serveis Territo-
rials , amb còpia al Conseller, declarant la 
impossibilitat d’iniciar el següent curs si les 
obres no han finalitzat abans  i s’han ade-
quat les instal·lacions després de les altera-
cions provocades per la instal·lació de l’as-
censor. Per això s’exigeix al Departament 
que dediqui els recursos necessaris durant  
els dos mesos i mig de vacances escolars per 
acabar tots els treballs pendents i se li de-
mana que es coordini amb el Districte per  
portar a terme les actuacions en el recinte 
que evitin que el nou ascensor es malmeti .  

Setembre 2006 

Es convoca el Consell Escolar per valorar 
l’estat de l’Institut de cara a l’inici de clas-
ses.  Atès que les obres no estan finalitza-
des, i d’acord amb l’aprovat el juny, l’AMPA 
proposa anunciar la impossibilitat d’iniciar 
les activitats acadèmiques. Després de de-
batre les diferents opcions, el CE aprova 
aturar les classes un sol dia i informar els 
mitjans de comunicació de la situació. 

Davant del ressò obtingut als mitjans, la 
Directora de Serveis Territorials ordena 
telefònicament que no es deixi de fer classe 
cap dia a l’Institut.  El dia previst per aturar 
les classes , la inspectora escolar visita l’Ins-
titut per  assegurar que es compleixen les 
ordres. L’AMPA hi és present per queixar-
se. L’endemà posem al corrent de la situa-
ció el Síndic de Greuges que assegura que 
tornarà a intervenir. 



El Vives va de viatge 

Intercanvi de quart a Holanda  per Julián Yepes 

 

L’equip directiu encapçalat 
per l’Albert Salvadó s’ha 
oposat tant en el fons com 
en la forma de portar a-
quest projecte des de l’ad-
ministració, topant sempre 
amb les ordres jeràrqui-
ques dels Serveis Territori-
als.  

Tant l’equip directiu com 
el professorat han fet els 
possibles per fer suporta-
ble la situació al llarg del 
curs passat. La direcció ha 
buscat acords amb l’em-
presa i amb els Serveis 
Territorials per reduir 
l’impacte de les obres, a-
cords que han permès mi-
llorar alguns aspectes del 
projecte inicial.  

 

No tenim constància que el 
claustre de professorat, de 
manera col·lectiva, hagi 
adoptat cap acord en pro-
testa  contra les condicions 
de treball que han hagut 
de patir, juntament amb 
les nostres fills i filles. Tot 
i això, membres del pro-
fessorat han instat la inter-
venció dels sindicats, en 
defensa de la seguretat i la 
salut laborals.  

Des de la direcció s’ha o-
blidat completament la 
necessitat de mantenir 
informades les famílies de 
la situació. En cap moment 
s’ha emès el més mínim  
comunicat informant de 
l’estat de les obres, ni de la 
seva existència.  

Igualment s’ha ignorat el 
primer òrgan col·legiat de 
govern del centre, el Con-
sell Escolar, on son repre-
sentants tots els estaments 
de la comunitat i que no va 
ser convocat fins el mes de 
març, i sense que la pro-
blemàtica de les obres fi-
gurés a l’ordre del dia.  

Finalment, cal dir que en 
unes circumstàncies com 
les que ha viscut el Vives el 
darrer curs, i que encara 
continuen en el moment 
de redactar aquestes línies, 
la direcció del centre no ha 
sabut aprofitar l’ocasió per 
liderar la comunitat educa-
tiva i encapçalar una presa 
de decisions comuna da-
vant l’administració.    

Quin paper s’ha fet des de l’Institut 
 

“Convé que 

diguem els 

noms...” 
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Alguns “responsables” 
 

Daniel Fabregat Llorente , Cap de la 
Secció  d’Obres i Manteniment dels Serveis 
Territorials d’Educació de Barcelona Ciutat. 
Entre les seves funcions publicades a la web 
del departament figuren les següents: 

“- Supervisar projectes d'arquitectura i engi-
nyeria, de reforma, adequació i millora en 
centres del Departament en l'àmbit territo-
rial corresponent. 

- Elaborar l'informe i la proposta de noves 
construccions, i obres de reforma dels cen-
tres públics. Dur a terme el seguiment de la 
programació i l'execució anual de construc-
cions i obres diverses aprovada pel Departa-
ment. 

 - Planificar en matèria de construcció de 
nous centres educatius i remodelació dels ja 
existents. “  

Ex–regidor de l’Ajuntament de Barcelona 

per Convergència i Unió  ( 1991 -1999) , el 
Sr. Fabregat hauria d’haver impedit que 
tirés endavant un projecte que preveia que 
un ascensor s’obrís directament a dos labo-
ratoris i un taller en els que es fan classes, 
sense cap envà de separació. També es res-
ponsable que unes obres escolars comencin 
l’octubre i que no hagin acabat el setembre 
següent.  

Maria Serrahima i Sugrañes, Di-
rectora dels Serveis Territorials d’Educació 
de Barcelona Ciutat. Cap del Sr. Fabregat, 
entre les seves funcions s’hi inclou 
“Supervisar les obres de construcció i de 
millora i remodelació en centres docents de 
titularitat pública”.  

Cap dels dos s’ha dignat a donar resposta a 
les nostres queixes , ni  han acceptat escol-
tar les nostres opinions.  

Que pleguin!!! 

No us enganyeu, 
aquest no és el 
del Vives ! !  



Ens trobem els dar-
rers dijous de cada 
mes a l’Institut  a les 
18:30. 

Activitats 
l’Institut. 

10 de novembre 
Primera activitat de l’Escola 
de Pares de l’AMPA.  

Si el curs passat vau assistir 
als tallers que vàrem fer 
amb l’Ester Colet sobre els 
conflictes a l’adolescència, o 
si us van agradar l’orxata i 
les pastes que vàrem tastar 
tot discutint sobre els pro-
grames de ràdio que escol-
ten els nostres fills, sapi-
gueu que estem disposats a 
tornar-hi.  

Ah!, i si no veu tenir ocasió 
de ser-hi el curs passat, 

27 d’octubre Assem-

blea General Ordinària de 
l’AMPA. 

A més de l’aprovació d’acti-
vitats i pressupostos caldrà 
renovar i ampliar comissi-
ons i plantejar-se projectes 
com el dels llibres de text. 

Aneu-vos reservant l’agen-
da!  No hi falteu! 

 

31 d’octubre Finalitza 

el termini per presentar 
sol·licituds de beca per al 
Batxillerat. Podeu comprar 
els impresos a l’estanc i 
presentar la sol·licitud a 

aquesta vegada us avisem 
amb temps perquè no us 
agafi desprevinguts. 

Agenda 

Ens trobem els dar-
rers dijous de cada 
mes a l’Institut  a les 
18:30. 

President: 
Jordi Camprubí  

Vicepresidenta: 
Marta Reixach  

Secretària: 
Laura Bernadàs 

Tresorer: 
Enric Zamora 

Vocals: 
Antonio Ángel  

Mari Paz Gómez 
Rosa Navalpotro 
Maria Puigardeu 

Associació     
de  Mares i Pares 

d’Alumnes 
de l’IES  LLUIS VIVES 

SANTS 
(BARCELONA) 

Recull de premsa    

PARTICIPA ! 
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AVUI, 12 setembre 

AVUI, 13 setembre 

20 minutos,  14 setembre 

I també n’ha parlat: 

COM ràdio 
(Matins.com) 

BTV                  
(Informatiu migdia) 

Sants 3 Ràdio       
(Sants al dia) 

Ens trobem els dar-
rers dijous de cada 
mes a l’Institut,  a 
partir de les 18:30. 


